
 السا فیروزآذر، بازیگر سینما عنوان کرد که این 
روزها مشغول بازنویسی فیلمنامه »دیلیت« 
السا  کند.  کارگردانی  را  آن  بتواند  تا  است 
فیروزآذر در گفت وگو با »ایرنا« درباره تازه ترین 
گفت: این روزها در حال  فعالیت های خود 
بازنویسی و اتمام فیلمنامه ای با نام »دیلیت« 
هستم که فکر می کنم حدود ۸ سال می شود که 
در حال کارکردن روی آن هستم. این فیلمنامه 
تجربه ویژه ای برای من است و معنای ویژه ای 
هم برای خودم دارد. وی افزود: تم اصلی این 
فیلمنامه مربوط به دغدغه شخصی ام درباره 
مقوله ازدواج است اما در مسیر نگارش آن در 
کسب  که  این سال ها، براساس تجربه هایی 
کردم، موضوعات و رویکردهایی در روایت آن 
کرد و این اتفاق برای خود من تجربه  تغییر 
جالبی بود. شاید حتی بتوانم بگویم برخی 
تجربه های  به  توجه  با  فیلمنامه  پیام های 
شخصی ام در این سال ها دستخوش تغییر 
نگرشم نسبت به این موضوع شد. وی بیان 
داشت: به زودی برای این فیلمنامه درخواست 
پروانه ساخت خواهم داد و امیدوارم بتوانم 
خودم »دیلیت« را بسازم. من پیش تر تئاتری با 
عنوان »هزار و یک تو« را کارگردانی کرده بودم که 
مخاطب قابل توجهی هم داشت، همین تجربه 
مشوق اصلی من بود تا همان ایده را تبدیل به 
یک کار بلند کنم. تجربه ای که می توان آن را 
تجربه ای مشترک میان تئاتر و سینما دانست. 
کار سینمایی  کردم دکوپاژهایم در آن  تلاش 
باشد و آن را با میزانسن هایی که مختص تئاتر 
است، تلفیق کردم. کیفیت کار بسیار مهم است 
و به همین دلیل خیلی صبورانه، در این سال ها 
حضور در پروژه های مختلف را برای ایفای 
نقش و یا کارگردانی و نگارش، انتخاب کرده ام. 

فیروزآذر  ادامه داد: برای تجربه آن تئاتر توانستم 
جایزه بهترین کارگردانی را هم دریافت کنم و 
در جشنواره تئاترفجر هم توانست در ۸ حوزه، 
کاندیدای دریافت جایزه شود. تجربه ساخت 
، باعث شد احساس کنم کارگردانی به  آن کار
روحیه ام نزیک است و دوست دارم تجربه های 
اینکه  باشم.  زمینه داشته  این  در  بیشتری 
بتوانی درباره موضوعی، تخیل کنی و بعد بتوانی 
همان پیامی را که در خیال خود داری، به اجرا 

درآوری، تجربه بسیار جذابی است. 
  کیفیت کار برایم ارجحیت دارد

 این بازیگر سینما درباره دلیل کم کاری اش 
در حوزه بازیگری در سال های اخیر هم توضیح 
بیندازید،  من  کارنامه  به  نگاهی  گر  ا داد: 
بخواهم  که  است  نبوده  اینگونه  هیچ گاه 
به صورت پشت سر هم در چند پروژه حضور 
مهم  بسیار  کار  کیفیت  برایم  باشم.  داشته 
است و به همین دلیل خیلی صبورانه، در این 
سال ها حضور در پروژه های مختلف را برای 

ایفای نقش و یا کارگردانی و نگارش، انتخاب 
کرده ام. فیلمنامه هایی که تا به امروز نوشته ام 
هم حداقل دو یا سه سال روی آن ها وقت 
گذاشته ام. به همین دلیل خودم را خیلی صبور 
اینگونه  فعالیت هایم  ریتم  شاید  و  می دانم 
است. کیفیت برایم نسبت به کمیت ارجحیت 
بیشتری دارد. وی درباره دیگر فعالیت های 
خود گفت: من علاقه بسیاری به مطالعه دارم و از 
آنجا که پیش تر رشته تخصصی ام معماری بوده 
است، از همین طریق با سبک های مختلف 
هنری هم آشنا شدم. در مقطع ارشد سراغ 
ادبیات نمایشی رفتم و در دانشگاه سوره در 
این زمینه تحصیل کردم. در این مرحله هم 
تحقیقات بیشتری درباره سبک های مختلف 
هنری داشتم. برخی از سبک های هنری در 
حوزه معماری را در فرآیند فیلمنامه نویسی 
و کارگردانی هم معادل سازی کردم. فیروزآذر 
افزود: همزمان مشغول تدریس و آموزش شدم تا 
خودم هم بیشتر بتوانم فرا بگیرم. فعالیت هایی 

مانند دستیاری کارگردانی و منشی  صحنه هم 
از کارهایی است که از همان ابتدای ورودم به 
سینما آن ها را تجربه کرده بودم. در ادامه همین 
کارهای  برای  فیلمنامه نویسی  هم  تجربه ها 
کوتاه و بلند را آغاز کردم. همان نمایش »هزار و 
یک تو« که به آن اشاره کردم هم علاوه بر جایزه 
کارگردانی، متن نمایش هم کاندیدای جایزه 
فجر شد و همین اتفاقات انگیزه اصلی ام برای 
ادامه این مسیر شد. این بازیگر سینما در پاسخ 
به اینکه موفق ترین تجربه خود در سینما تا به 
امروز را چه می داند هم گفت: واقعیت این است 
کثر کارهایی را که تا به امروز سراغ آن ها رفته  که ا
و انجام داده ام، دوست داشته ام و برای آن ها 
حتما دلیل قاطعی داشته ام. از »ملی و راه های 
نرفته« و »تسویه حساب« گرفته تا همین سریال 
که اخیرا در آن ایفای نقش داشتم،  »فوفو« 
همه آثاری است که می توانم بگویم بخشی از 
من در آن ها وجود دارد اما در میان کارهایم، 
که  علاقه ویژه ای به »یکی از ما دو نفر« دارم. چرا
احساس می کنم بیشتر خودم را در آن می بینم. 
وی ادامه داد: سریال »جزیره« هم که مربوط 
به دوسال پیش می شود، کاری بود که به نقش 
خودم در آن علاقه داشتم و متأسفانه فصل دوم 
آن ساخته نشد و اتفاقاتی که انتظار داشتم برای 
کتر »ماهک« در  آن بیفتد، نیفتاد. جاه طلبی کارا
این سریال، برایم بسیار ارزشمند بود. فیروزآذر 
گرانی که علاقه مند به همکاری  درباره سینما
با آن ها در آینده است هم گفت: با هر بازیگر و یا 
کارگردانی که عاشق کارش باشد، قطعا دوست 
از  باشم. یکی  دارم فرصت همکاری داشته 
مهم ترین آیتم ها برایم همین عشق به کار است. 
کارهایی که به دل مان می نشیند، قطعا این 

گی را داشته اند. ویژ
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موسیقی  جایزه  کاظمی زاد  آیدین    
فستیوالAkademia music awards آمریکا 
را برای آلبوم »هاجستم و واجستم« دریافت 
کرد. به گزارش »تسنیم«، این جایزه موسیقی 
معتبر بین المللی در ژانر کودک برای اولین بار 
به موسیقی ایرانی اهدا شده است. آیدین 

کاظمی زاد درباه این آلبوم گفت: این آلبوم 
حاصل سال ها تلاش، مطالعه و تجربه من 
کودکان  بلافاصله  آموزش  و  مربیگری  از 
به واسطه موسیقی، حرکت و بازی با هدف 
رشد مهارت ها و توانایی های مختلف در 
کودکان و از طرفی ساخت و تنظیم تعداد 
زیادی آهنگ کاربردی برای آنهاست. وی 
افزود: در این آلبوم تلاش کردم تا از دریچه 
طرفی  از  و  نیازشان  نوع  و  کودکان  نگاه 
شناخت موسیقی کودک در سطح جهانی، 

کنم.  آلبوم را بسازم و تنظیم  آهنگ های 
این تلاش ها  نتیجه  که  بسیار خوشحالم 
کسب افتخاراتی جهانی برای من و کشورم 
در موسیقی کودک شد و امیدوارم تا این 
نتیجه، نقطه عطفی در تولید آثار موسیقی 
در سطح جهانی از ایران برای کودکان ایران 
زمین باشد.« روی جایزه موسیقی فستیوال 
Akademia music awards کاظمی زاد نوشته 
شده است: »این آلبوم سرزنده از آیدین 
کاظمی زاد همان موسیقی کودکانه ای است 

گاه مدت ها پیش  که بسیاری از ما ناخودآ
به دنبال آن بودیم. »هاجستم و واجستم« 
شاهکاری دلنشین با گیتار و استایل های 
ساز فوق العاده است.  آلبوم صوتی »هاجستم 
و واجستم« از سوی واحد موسیقی اداره 
کانون پرورش  تئاتر  و  امور سینمایی   کل 
فکری کودکان و نوجوانان سروده مصطفی 
تنظیم  و  آهنگ سازی  با  و  رحماندوست 
آیدین کاظمی زاد برای گروه سنی بالای 4 

سال تولید شده است.

جایزه فستیوال آمریکایی 
به آهنگساز ایرانی رسید

 پرفروش ترین فیلم ها و 
سینماهای کشور 

 فروش سینمای ایران در اولین ماه 
زمستان به بیش از ۱4۲ میلیارد و ۱۲۳ 
میلیون تومان رسید. جمعه ۲۲ دیماه 
تومان،  میلیارد   ۱۰ از  بیش  فروش  با 
می شود.  محسوب  روز  پرفروش ترین 
فروش  با  »هتل«  سینمایی  فیلم های 
میلیون   ۷۸۰ و  میلیارد   ۳۸ از  بیش 
تومان، »هاوایی« با فروش بیش از ۲۹ 
میلیارد و ۵۲۳ میلیون تومان، »ویلای 
ساحلی« با فروش بیش از ۲۵ میلیارد 
۱۹۸ میلیون تومان، »ورود و خروج  و 
ممنوع« با فروش بیش از ۱4 میلیارد و 
4۹۹ میلیون تومان، »فسیل« با فروش 
بیش از ۱۰ میلیارد و ۶۹۹ میلیون تومان، 
»بچه زرنگ« با فروش بیش از ۷ میلیارد 
و ۹۳ میلیون تومان، »مسافری از گانورا« 
با فروش بیش از ۵ میلیارد و ۲۹۲ میلیون 
تومان، »نارگیل۲« با فروش بیش از ۲ 
میلیارد و ۲۵۹ میلیون تومان، »جوجه 
تیغی« با فروش بیش از ۲ میلیارد و ۸4 
میلیون تومان و »ضد« با فروش بیش از 
۱ میلیارد و ۷۵ میلیون تومان به ترتیب، 
اول تا دهم جدول فروش دیماه را به خود 
اختصاص دادند. همچنین 4۰ سینمای 
اولی که در این ماه بیش ترین فروش را 
سینمایی  پردیس  شد.  اعلام  داشتند 
 ۹ از  بیش  فروش  با  تهران  کوروش«  «
میلیارد و ۲۳۰ میلیون تومان، پردیس 
سینمایی »ایران مال« تهران با فروش 
بیش از ۶ میلیارد و ۶۳۲ میلیون تومان، 
پردیس »هنر شهر آفتاب« شیراز با فروش 
بیش از 4 میلیارد و ۶۳۵ میلیون تومان، 
با  مشهد  »هویزه«  سینمایی  پردیس 
فروش بیش از ۳ میلیارد و 4۱۱ میلیون 
»ساحل«  سینمایی  پردیس  تومان، 
اصفهان با فروش بیش از ۲ میلیارد و 
۹۸۵ میلیون تومان، پردیس سینمایی 
کومال« کرج با فروش بیش از ۲ میلیارد  »ا
و ۹۰۲ میلیون تومان، پردیس سینمایی 
« اصفهان با فروش بیش از  »سیتی سنتر
۲ میلیارد و ۸۵۸ میلیون تومان، پردیس 
فروش  با  مشهد  »اطلس«  سینمایی 
بیش از ۲ میلیارد و ۷۶4 میلیون تومان، 
با  تهران  پردیس سینمایی »مگامال« 
فروش بیش از ۲ میلیارد و ۷۳۰ میلیون 
تومان و پردیس سینمایی »آزادی« تهران 
با فروش بیش از ۲ میلیارد و ۶۶۸ میلیون 
در  کشور  پرفروش  سینماهای  تومان 

دیماه هستند.

واشنگتن  کرد:  کید  تأ آمریکا  سابق  رئیس جمهور   
به دلیل بی کفایتی جو بایدن به زباله دانی برای جهان 
تبدیل شده است. به گزارش ایسنا، دونالد ترامپ، در 
گفت: آمریکا تحت  مقابل حامیانش در نیوهمپشایر 
رهبری جو بایدن به زباله دانی برای بقیه جهان تبدیل 
شده است. دموکراسی در آمریکا به دلیل بی کفایتی بایدن 
در خطر است. به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، ترامپ 

قبلا هم گفته بود جو بایدن می تواند جنگ جهانی سوم 
را آغاز کرده و آمریکا را در زمان باقی مانده قبل از انتخابات 
عیبی  افزود:  ترامپ  ببرد.  بین  از  جمهوری  ریاست 
نمی بینم که در دهه هشتاد عمرم باشم. اما سن من ۷۷ 
سال است و این تفاوت بزرگی است. مساله درباره سن و 
سال نیست. هر فردی به صورت متفاوتی پیر می شود. من 
نسبت به ۲۵ سال پیش احساس بهتری دارم. اما بایدن 

نمی تواند این را بگوید. شما می دانید که او مشکلی دارد. 
گر حق مصونیت رئیس جمهور لغو  ترامپ ادامه داد: ا
کمه جنایی روبه رو خواهد شد.  شود بایدن احتمالا با محا
رئیس جمهور نیاز به مصونیت دارد. این مساله درباره من 
نیست درباره هر رئیس جمهوری است. حزب رقیب بعد 
از پایان دوره ریاست جمهوری اش به دلیل تمام کارهایی 
که کرده او را سرزنش خواهد کرد. قرار است انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا پنجم نوامبر ۲۰۲4 برگزار شود. 
براساس نظرسنجی ها ترامپ خوش شانس ترین نامزد در 
انتخابات مقدماتی حزب جمهوریخواه است و احتمالا با 

بایدن رقابت خواهد کرد.

کی اظهارداشت: صدور مجوز   نخست وزیر اسلوا
پیوستن اوکراین به سازمان پیمان آتلانتیک شمالی 
)ناتو( پایه گذار جنگ جهانی سوم خواهد بود. به 
کید  گزارش مهر به نقل از راشاتودی، رابرت فیکو، تا
کرد که براتیسلاوا پیشنهاد کی یف برای ملحق شدن 
به این ائتلاف نظامی تحت رهبری آمریکا را وتو خواهد 
کرد. فیکو در آستانه سفرش به اوکراین برای ملاقات با 
کید کرد که  دنیس شمایگال، نخست وزیر این کشور، تا
این سفر صرفا با اهداف »بشردوستانه« صورت می گیرد 
کی در قبال کی یف درباره  و متعهد شد که مواضع اسلوا
مسائل مختلف از جمله پیوستن احتمالی اوکراین به 
ناتو را آشکارا به اطلاع همتای خود برساند. وی ادامه 

که موضوعاتی  گفت  داد: به او )شمایگال( خواهم 
وجود دارد که درباره آنها نظرات کاملا متفاوتی داریم. 
همچنین خواهم گفت که وقتی صحبت از پیوستن 
اوکراین به اتحادیه اروپا در میان باشد، به آنها احترام 
می گذاریم اما باید شروط را برآورده کنند. پیوستن 
کشوری که هیچ کدام از پیش نیازها را برآورده نکند، 
قابل قبول نیست. وی همچنین احتمال پیوستن 
کید کرد که چنین اقدامی تنها  اوکراین به ناتو را رد و تا
به یک فاجعه جهانی منجر شده و بدیهی است به 
رویارویی مستقیم ناتو و روسیه بر سر این موضوع 
می انجامد. فیکو علاوه بر این، وعده داد که در ملاقات 
با همتای اوکراین، بر وعده کارزار انتخاباتی اش درباره 

کید کند. به گفته  توقف تامین سلاح برای کی یف تا
وی، این تصمیم وارد فاز اجرایی شده است. با این 
حال، وی بیان داشت: ممنوعیت تامین سلاح تنها 
کی محدود است و  به تسلیحات زرادخانه ارتش اسلوا
کارخانه های اسلحه سازی این کشور می توانند هرچه 
گر  می خواهند به اوکراین بفروشند. وی اضافه کرد که »ا
کی پول در نیاورند، آمریکایی های  کارخانه های اسلوا
کارآمدن فیکو و  کار را می کنند.« پیش از روی  این 
کی  پیروزی حزبش در انتخابات سپتامبر پارسال، اسلوا
یکی از حامیان اصلی اوکراین بود و برای این کشور 
ادوات جنگی پیشرفته از جمله جنگنده و سامانه های 
ک، وزیر دفاع  ضدهوایی فراهم می کرد. روبردت کالینا
کی چندی پیش گفت که سیاست دولت  جدید اسلوا
قبلی این کشور به شدت به موضع و شرایط دفاعی 

کی آسیب زده است.  اسلوا

 دونالد ترامپ: 
 آمریکا زباله دانی جهان شده است

اسلواکی:
پیوستناوکراینبهناتوراوتومیکنیم

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش

 اعتراضات هزاران نفری در آلمان 
 حزب راستگرای آلترناتیو برای آلمان )AfD(  پس از 
افشای گزارشی که نشان داد این حزب در اواخر سال 
گذشته درباره اخراج میلیون ها مهاجر از جمله شهروندان 
آلمانی صحبت کرده بود، با جمعیت گسترده معترضان 
مواجه شد. به گزارش ایسنا، گروه روزنامه نگاری تحقیقی 
»کورکتیو« چهارشنبه گذشته گزارشی را در مورد نشست 
جنبش  و  آلمان  برای  آلترناتیو  راستگرای  حزب  بین 
هویت خواه )IM( در ماه نوامبر منتشر کرد و مدعی شد که 
، عضو جنبش هویت خواهی، طرحی را برای  مارتین سلنر
ج از آلمان، از جمله  »مهاجرت مجدد« مهاجران به خار
کسانی که تابعیت دارند، ارائه کرد اما نتوانستند یکپارچه 
شوند. حزب راستگرای آلترناتیو برای آلمان تایید کرده 
این دیدار که گفته می شود با دوربین های مخفی ضبط 
شده، برگزار شده اما این مساله را رد کرده که چنین چیزی 
نشان دهنده سیاست حزب آنها باشد. یک سخنگوی 
این حزب به رویترز اظهارکرد: »حزب آلترناتیو برای آلمان 
موضع خود را در مورد سیاست مهاجرت، به دلیل یک 
ح شده در یک جلسه غیر مرتبط با AFD تغییر  نظر مطر
نخواهد داد.« معترضان در سراسر آلمان در حالی که این 
نشست را با رفتار نازی ها مقایسه می کردند، تابلوهایی را 
در دست داشتند که بر روی آنها نوشته شده بود »امروز 
دوباره نمی آید«، »دفاع از دموکراسی« و »علیه نفرت« به 
گفته پلیس آلمان، تظاهرات در فرانکفورت با جمعیت 
حدود ۳۵۰۰۰ نفر و یک تظاهرات دیگر در هامبورگ با 
جمعیت حدود ۵۰۰۰۰ معترض برگزار شد. برخی اعتراضات 
دیگر در شهرهایی مانند اشتوتگارت، نورنبرگ و هانوفر 
اتفاق افتاد. تظاهرات هامبورگ به دلیل نگرانی هایی 
کم جمعیت و حفظ ایمنی، زودتر به پایان رسید.  بابت ترا
تظاهرات بزرگ در شهرهایی مانند برلین و مونیخ هم 
برنامه ریزی شده است. این گزارش و اعتراضات متعاقب 
آن همچنین خواستار ممنوعیت فعالیت حزب آلترناتیو 
برای آلمان در این کشور شده است. AFD در سال ۲۰۱۳ 
تأسیس شد و نظرسنجی ها نشان می دهد که حدود ۲۳ 
درصد از آلمانی ها از آن حمایت می کنند. حزب آلترناتیو 
برای آلمان، اولین حزب راستگرا پس از نازی ها بود که در 
سال گذشته در انتخابات شهرداری و شورای منطقه ای 
پیروز شد. این حزب همچنین در انتخابات ایالتی در 
بایرن و هسن به دستاوردهای قابل توجهی دست یافته 
است. اولاف شولتس، صدراعظم آلمان به تازگی با انتشار 
بیانیه ای در شبکه های اجتماعی، حزب آلترناتیو برای 
آلمان و جنبش هویت خواه را محکوم کرد و آنها را با »رایش 
سوم« مقایسه کرد. شولتس گفت: »ما از همه محافظت 
می کنیم– صرف نظر از منشاء، رنگ پوست یا اینکه چقدر 
این مساله برای افراد متعصب ناراحت کننده است.« 
گرچه مهاجرت یکی از موضوعات مهم در این کشور است، 
اما خود شولتس قبلا اذعان کرده بود که تعداد زیادی از 

مهاجران به آلمان می آیند.

 سرگئی لاوروف: 

روسیهبهاهدافخوددراوکراینمیرسد
کوتــــاه

 وزیر امور خارجه روسیه اعلام کرد: مسکو 
بدون شک به اهداف خود در اوکراین خواهد 
رسید. سرگئی لاوروف، معتقد است: هیچ 
امیدی به شکست روسیه از هیچ طریقی 
وجود ندارد. به نقل از پراودا، لاوروف در 
که  صحبت هایی  به  اشاره  با  مصاحبه ای 
اشاره به شکست احتمالی روسیه در جنگ 
با اوکراین دارد، گفت: »این نکته قبلا بارها 
مورد بحث قرار گرفته است. کسانی که تاریخ 
مطالعه نکرده اند و در غرب بسیار هستند، 
می توانند در مورد این موضوع خیال پردازی 
کنند.« وی در ادامه با اشاره به تعاملات 
نظامی برخی کشورها با کی یف، ادامه داد: 
»ما با توافق هایی که سایر کشورها با اوکراین 
بسته اند مخالف نیستیم، اما این هدف ما را 
تغییر نمی دهد. این موضوع توسط ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روسیه تأیید شد. ما به 

اهداف عملیات ویژه به طور مداوم و ثابت 
دست خواهیم یافت و به آن اهداف خواهیم 
رسید.« تحولات میدانی جنگ چندان به 
نفع اوکراین پیش نمی رود و ضدحمله پر سر 
و صدای آن هم دستاوردی نداشته است. 
اوکراین همچنین در تنگنای مالی شدیدی 
به سر می برد که با به  وجود آمدن بن بست 
در کنگره آمریکا و همچنین در اتحادیه اروپا 
بدتر شده است. در نشست اخیر مجمع 
جهانی اقتصاد در داووس سوئیس، زلنسکی 
این  بود.  بانکداران  سرد  استقبال  شاهد 
موضوع به خوبی نشان دهنده چالش های 
روبه رو  آنها  با  زلنسکی  که  است  عظیمی 
است؛ نه تنها برای شکست دادن ولادیمیر 
برای  بلکه  روسیه،  رئیس جمهور  پوتین، 
ترمیم آسیب هایی که آنها بر اقتصاد اوکراین 

وارد کرده اند.

پیونگ یانگ: 
 پوتین مایل است به  کره شمالی سفر کند

 رئیس جمهور روسیه در جریان دیدار اخیر با وزیر 
این  به  به زودی  کرد  تمایل  ابراز  کره شمالی  خارجه 
کشور سفر کند. خبرگزاری دولتی کره شمالی خبر داد: 
رئیس جمهور روسیه ولادیمیر پوتین در دیدار اخیر با وزیر 
خارجه کره شمالی چو سون هوی تمایل خود برای سفر به 
پیونگ یانگ در آینده نزدیک را ابراز کرد. پوتین همچنین 
کیم جونگ اون« به خاطر دعوتش  از رهبر کره شمالی »
تشکر کرد. در صورت انجام، این سفر اولین سفر پوتین 
به کره شمالی در بیش از دو دهه خواهد بود. سخنگوی 
کرملین، دیمیتری پسکوف گفت: روسیه امیدوار است 
سفر پوتین به کره شمالی به دعوت کیم در آینده نزدیک 
انجام شود، اما هنوز تاریخی توافق نشده است. در جریان 
سفر چو، روسیه از کره شمالی برای حمایت و همبستگی 
با مسکو در عملیات نظامی اش در اوکراین تشکر کرد. 
پسکوف پیش تر گفته بود پوتین دعوت »اون« را زمانی که 
آن ها در جریان سفر رهبر کره شمالی به روسیه در سپتامبر 
، آمریکا و  دیدار کردند، پذیرفت. روابط رو به رشد ۲ کشور
کره جنوبی را در سال های اخیر نگران کرده است؛ آن ها 
مدعی هستند تجارت تسلیحات بین دو کشور نقض چند 

قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل است.

 حمایت برزیل از 
»سیاست چین واحد« پکن

 وزیر خارجه چین از حمایت اخیر برزیل از سیاست چین 
واحد در قبال تایوان استقبال کرد که نشانه ای از روابط 
قوی تر دو جانبه بین برزیل و پکن محسوب می شود. وانگ 
یی، وزیر خارجه چین در پایان سفر دو روزه خود به برزیل 
در شهر »فورتالزا« توقفی داشت و با لوئیس ایناسیو لولا 
داسیلوا، رئیس جمهوری این کشور در پایگاه نیروی هوایی 
دیدار کرد و بعد به جامائیکا رفت. به نقل از خبرگزاری 
، وانگ یی گفت: دو کشور که هر دو عضو بریکس  رویترز
هستند باید با هم به منظور ایجاد یک جهان چندقطبی 
بر مبنای صلح و امنیت همکاری کنند. همچنین »مائورو 
ویه را«، وزیر خارجه برزیل و وانگ یی درباره درگیری ها در 
اوکراین و غزه و چگونگی حل آنها صحبت کردند و دیپلمات 
ارشد چینی اظهارکرد: ۲ کشور باید سطوح نزدیکتری از 
اعتماد را بین خود ایجاد کنند. روابط بین چین و برزیل 
در دوران ریاست جمهوری ژائیر بولسونارو راست افراطی 
متشنج بود اما در دوران ریاست جمهوری داسیلوا بهبود 
یافته است. وزرای خارجی چین و برزیل همچنین یک 
توافق ویزا امضا کرند و هدف از آن، تقویت گردشگری و 
مسافرت های تجاری بین دو کشور است. موضع برزیل 
درباره تایوان که چین مدعی مالکیت آن است، در بیانیه 
آوریل ۲۰۲۳ وزارت خارجه این کشور آمریکای لاتین آمده و بر 
کید دارد. حمایت کامل و قاطع آن از سیاست چین واحد تا

سمینار پژوهشی جشنواره تئاتر فجر 
 پژوهشگران در سمینار پژوهشی چهل ودومین جشنواره 
روند  تغییر  بر  پیشنهاداتی  ارائه  با  تئاترفجر  بین المللی 
سیاست گذاری این رویداد، اهمیت حفظ هویت ملی تئاتر 
کید کردند. سمینار  ایران و توجه به مقوله مطالعات اجرا تا
، به  پژوهشی چهل  ودومین جشنواره بین المللی تئاترفجر
دبیری نرگس یزدی، ساعت ۱۵ شنبه ۳۰ دیماه، با حضور 
مهدی حامدسقایان )دبیر جشنواره( و جمعی از پژوهشگران، 
هنرمندان و دانشجویان علاقه مند به حوزه پژوهش در تالار 
مشاهیر برگزار شد. بهروز بختیاری و سپیده ضیایی، محمدرضا 
رسولی، سیدجواد روشن، ماروین کارلسن و بروس مک کناچی 
پژوهشگرانی بودند که در این رویداد هنری به ارائه پژوهش 
خود پرداختند. در این پژوهش، به مقایسه ۶ عنصر تاثیرگذار 
بودجه، مدیریت، همکاری و همراهی نهادهای خصوصی، 
مداخله دولت، رویکرد و فراخوان در دو جشنواره تئاتر فجر 
و آوینیون پرداخته شد. رسولی بر این موضوع اشاره داشت 
، موقتی و در  که سیاست گذاری رویداد در جشنواره تئاترفجر
جشنواره تئاتر آوینیون به صورت دوره ای با بازه مشخص زمانی 
است. این پژوهشگر بر لزوم توجه و نگاه حمایتی دولت به 
جشنواره، همراهی بخش خصوصی، اعلام جزئیات بودجه 
و شفاف سازی، تغییر در اساسنامه جشنواره تئاتر فجر و 
کید کرد. سیدجواد روشن، در ادامه  سیاست گذاری رویداد تا
این برنامه به ارائه پژوهش »بررسی ساختاری و روند تغییرات 
در برگزاری جشنواره بین المللی تئاترفجر طی دوره های ۳۲ تا 
4۲ با تمرکز بر بخش نمایش های صحنه ای« پرداخت. او در 
کید داشت که »جشنواره بیش از  این بررسی بر این نکته تا
آنکه متکی بر سیاست های کلان هنرهای نمایشی باشد، قائم 
به نظر مدیران وقت تئاتر و دبیران جشنواره در ادوار مختلف 
است.« این پژوهشگر براساس تحقیقات میدانی و مطالعات 
و گردآوری کتابخانه ای با نگاهی کاربردی به بررسی ساختار 
جشنواره فجر پرداخت و در ادامه پیشنهاداتی برای برگزاری 
موثرتر جشنواره تئاتر فجر متناسب با انتظارات و نیازهای امروز 
تئاتر ایران در سال های آتی ارائه داد. سومین پژوهش اراده شده 
در این رویداد، »پژوهشی آسیب شناسانه در باب تاثیر عملکرد 
جشنواره تئاتر فجر بر جهانی شدن تئاتر ایران« به نویسندگی 
مشترک سپیده ضیایی نژاد و بهروز محمودی بختیاری بود. در 
این پژوهش، اهمیت حفظ هویت ملی در مقوله جهانی شدن 
به عنوان پدیده ای چند بعدی که بیانگر محوشدن مرزهای 
جهان و حرکت تدریجی به سوی همگونی در عرصه های 
مختلف است، مورد توجه قرار گرفت. این پژوهش در راستای 
ارائه تحلیل و بررسی برای جهانی شدن تئاتر ایران به منظور 
افزایش تاثیر مادی و معنوی این هنر در جهان معاصر بود. 
پس از پایان این بخش، نوبت به ارائه دو پژوهشگر بخش 
بین الملل، ماروین کارلسن و بروس مک کناچی )از آمریکا( 
رسید تا به ارائه مقالات خود در زمینه مطالعات اجرا به عنوان 
مقوله ای بینارشته ای و پیوندی بین پژوهش و اجرا بپردازند. 

ارائه پژوهش های این دو پژوهشگر از طریق ویدئو انجام شد.

ح کرد  السا فیروزآذر مطر

برایکارگردانیسینمابا»دیلیت« دورخیز


